
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/5490.

Benyújtás dátuma: 2023-10-05 21:43

Parlex azonosító: NK3F877Z0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Gurmai Zita (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni a kampányüzemmódban átadott 
beruházások biztonságossá tételéért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2019.  szeptemberében,  tehát  az  önkormányzati  választás  hajrájában  Érd  korábbi  kormánypárti
polgármestere úgy avatott fel egy játszóteret, hogy az nem felelt meg a biztonsági feltételeknek. Bár
a hazai sajtóhírek szerint a kivitelező a hivatalos átadást november 15-ére tűzte volna ki, az akkori
városvezető azonban ragaszkodott hozzá, hogy egy szeptember végi rendezvényen megnyissák a
játszóteret az érdeklődők előtt. Történt mindez annak ellenére, hogy a létesítmény valójában nem
készült el teljesen, mert az eszközök balesetmentessé tétele még nem valósult meg. A beruházás
kampányüzemmódba kapcsolt átadásának könnyebb sérüléssel járó baleset lett a vége.

Az eset kapcsán nyomozás indult és vádat is emeltek a volt polgármester és társa ellen. Az eljárás
során a  korábbi  városvezető elismerte  bűnösségét  az Érdi  Járásbíróság előtt.  Végül  foglalkozás
körében elkövetett gondatlan veszélyeztetés vétségének elkövetése miatt a bíróság elítélte a város
egykori polgármesterét.

Az kampányhajrában átadott balesetveszélyes beruházások esete sajnos nem tekinthető egyedinek.
Budapest  XVI.  kerületében  a  Reformátorok  terén  emelt  csúszdapark  kapcsán  már  komolyabb
balesetek is történtek.  A 2019 évi. önkormányzati választások előtt két nappal átadott csúszdapark
esetében az érintettek azzal védekeztek, hogy az eszközök megfelelnek a szabványoknak, a szülők
szerint azonban a gyerekek ennek ellenére sírva szálltak ki az eszközökből: volt akinek a foga tört
ki, mások egyéb módon szenvedtek sérüléseket. Az önkormányzat végül több csúszdát is lezárt,
hogy a biztonságossá tétel érdekében további munkálatokat végezzenek el rajtuk.  

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:



1. Milyen intézkedéseket tesz annak érdekében, hogy ne lehessen félig elkészült, balesetveszélyes
beruházásokat átadni a nagyközönségnek?

2. Hogyan kívánja súlyosabban szankcionálni azokat az eseteket, melyekben az emberi sérüléssel
járó balesetek bizonyíthatóan az el nem készült beruházások idő előtti átadása miatt következtek
be?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Gurmai Zita
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